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מיסודם של הגאון ר' שמשון דוד פנקוס זצוק"ל והגאון ר' עזריאל טאובר זצוק"ל

לאלו שמגיעים לקבר רחל... 
חכו... רחל כבר בדרך... יש רק כברת דרך.. 

פרשת לך לך היא יותר שמחה ומאוששת מפרשת בראשית ונח אבל עדיין!!! יכול להיות 
יותר טוב... סו"ס אם נסכם את הסטטוס האישי של אברהם אבינו... זה לא הכי מרנין... 
נכנסה  המשרתת  הכל...  על  ונוסף  שנים!!  מאוד  הרבה  לילדים  שמחכים  בזוג  מדובר 
לתמונה ולא מוסיפה אוירה טובה... ובקצת זמן שהייתה פה, היא הספיקה ללדת לנו את 
הפרא אדם הזה שאנחנו עד היום לא גומרים איתו!!! חוץ מזה יש לאברהם אבינו אחיין 'לא 
משהו...' שבהתחלה הם רבו ובסוף הם נפרדו וכעת לוט מבלה שם בתחום שיפוט סדום... 
לעת עתה זה פחות או יותר הכרטיס ביקור של אברהם אבינו... לא משהו מרנין במיוחד!!

כי אצלנו  וירא... ותאמין לי שאני לא מרחם עליך!!!  אבל חכה... חכה בסבלנות לפרשת 
לחכות עד הפרשה הבאה זה בסה"כ שבוע ימים... אבל אצל אברהם אבינו זה ארך מאה 

שנים!!! מאה שנים עד שהגיע ההארה וה'וירא'!!! בקיצור: זה ארך זמן... 
תהליך  הייתה  אבינו  אברהם  של  האישית  שהישועה  וכמה  זמן...  ארך  שזה  כמה  אבל!! 
ממושך שהשתרע על מאה שנה... אי אפשר להשוות את זה לרגע לפרשיות בראשית ונח... 
כי בפרשת בראשית ונח הכל תקוע!! זה לא מוביל לשום מקום! ואילו ברגע שהגענו ל-לך 
לך... העסק התחיל להתניע קדימה... מתחיל לנוע לכיוון הטוב... ברגע שהעסק התחיל 

לנסוע בכיוון הנכון, כבר את אף אחד לא מטריד ההתעכבות בזמן... 
לא רואים בשום מקום שאברהם אבינו מתפלל... זועק... מתחנן שה' יקרב את קיצו... לא 
כתוב בשום מדרש ששרה אמנו רצתה לקדם את התהליכים... אברהם ושרה לא ממהרים 
לשום מקום!! ולמה? כי הם יודעים שאנחנו בדרך!!! הקושי והכאב הגדול ביותר זה להיות 

תקוע... ברגע שמתחילים לנסוע... כבר לא קשה להתמודד עם הזמן...
ופשוטה:  ראשונה  דוגמא  מוכרות...  דוגמאות  שתי  לך  אתן  מורגש??  מאוד  זה  ואיפה 
זזים!!! גם המוח שלי פתאום עומד!! הכל נעצר...  ועומדים!! לא  כשיש פקק באוטובוס 
וברגע שמשתחרר הפקק, יש מין הרגשה כאילו הגענו... אה... אבל יש לנו עוד נסיעה של 
יותר מוכרת: זה  זו דוגמא אחת... אבל הדוגמא ההרבה  שעה? בסדר... זה כבר בדרך... 
זוג שממתין לילדים... התמודדות קשה וכואבת... מה הם מייחלים לשמוע?? שיש!!! שיש 
בשורות טובות... רגע... ואם יהיו בשורות טובות... אז זהו? הכל טוב?? בטח!!! רגע... אבל 
גם אם יהיו בשורות טובות... זה גם אורך כמה חודשים טובים?? אבל לא... זה לא מפריע 
לאף אחד... מי שאין לו ילדים במשך תשעה חודשים זה קשה... אבל מי שאורך לו ללדת 
נכנס  שזה  ברגע  בדרך!!!  כבר  זה  כי  למה??  אחד...  לאף  לא קשה  זה  חודשים  תשעה 
למסלול... לכולנו יש סבלנות.. וכל עוד שזה נכנס למסלול... זה אומר שהעסק תקוע... ולזה 

אין לנו טיפת סבלנות!! 
---

את  מבינים  אם  בחיים...  התעכבויות  כשיש  שגם  אותנו  שמלמד  זה  הוא  אבינו  אברהם 
אז אתה כבר בדרך!!! כמובן שכשמדובר באברהם אבינו זו בהיקף  המשמעות שלהם... 
ובקנה מידה של אברהם אבינו... אבל אפשר לצמצם את זה גם למושגים שלנו... אברהם 
אבינו מלמד אותנו שכמו שבתשעה חודשים שהילד בדרך... אנחנו לא קצרי רוח כי אנחנו 
נישואין עם שרה...  וזו הדרך!! אז אצל אברהם אבינו תשעים שנות  שזה בדרך  יודעים 
כי  ולמה??  לידה!!  ירחי  לתשעה  ערך  שווי  היו  עיכוב  שנות  התשעים  בדרך!!!  גם  זה 
ירחי לידה הילד בדרך... אז כשמדובר בהליגער יצחק אבינו... כשמדובר  כמו שבתשעת 
לו  ודרך שאורך  יש פה מסלול  גם בדרך...  זה  ישראל... אז תשעים שנה  בהעמדת כרם 

תשעים שנה... 
אצל אחינו הדתיים לאומים יש שיר 'עם הנצח לא מפחד מדרך ארוכה'!!! כן... דרך ארוכה 
היא בסה"כ הוכחה למשהו גדול שמתרקם כאן... וממילא זה לא התעכבות אלא דרך... 

וכשאתה מבין שזה בדרך... זה לא תקוע אלא נוסע בכיוון הטוב... זה נותן כח להמתין... 
---

בשבוע הבא יחול היארצייט של רחל אמנו!! רחל אמנו נקברה על אם הדרך!
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הפרשות  הם  אלו  שלהבת  גיליון  מבחינת  וירא..  לך  לך  לפרשיות  הגענו  ומוצלחת  טובה  בשעה 
את  אז  חסידית'  'חצר  היה  שלהבת  שארגון  יצוייר  לו  כולה!!!  השנה  כל  לאורך  אותנו  שמלוות 

השבת התאחדות היינו עושים או בפרשת לך לך או בפרשת וירא ואולי גם בשניהם...
היחיד!!!  כח  זה  ילך של אברהם אבינו  כל ההולך  כי  בדיחה...  לא  הוא אפילו  הזה  אבל המשפט 
אברהם אבינו הוא זה שמלמד אותנו איך מתחילים מאפס!!! איך יוזמים קשר עם הרבש"ע כשאף 
אלא  נגררים  לא  איך  תרח...  הוא  שלך  כשאבא  געווארענער  נהיים  איך  אותך...  מגבה  לא  אחד 
יוזמים... ממילא אף פעם לא היה וגם לא תהיה שבת התאחדות בפרשת לך לך... כי אברהם אבינו 
הוא הקונטרה הגמורה של גיבוש והתאחדות!!! אברהם אבינו הוא נשק בלתי קונבנציונלי שמיועד 
אחד  מעבר  עומדים  הם  דווקא  אביך...  והבית  והמולדתך...  הארצך...  שדווקא  הקשים  לרגעים 

ואתה מהעבר השני ונדרש ממך להבין שה' רוצה ממך משהו שלא קבלת עליו חינוך!!!
אל דאגה... אחרי אברהם עוד יגיע יצחק... ליצחק כבר יש רקע... הוא כבר בן... בן של אברהם... 
אבי  כבר  הוא  אבינו  יעקב  אבינו...  יעקב  של  שמשו  יופיע  יצחק  ואחרי  ואבא...  אבא  כבר  לו  יש 
המערכת... יעקב כבר מעמיד מוסדות... יש 'בית יעקב'!! אצל יעקב אבינו יש פחות התעסקות עם 
זיכוי הרבים ופריצה החוצה... יעקב אבינו עסוק בלסלול את דרך ישראל סבא מבפנים!! יעקב בונה 
בית עם שנים עשר שבטים ואת הכל יש לך בפנים... ולא נותר לך אלא לעשות פאברעגען בשבת 
22 שנה עד השבת התאחדות הראשונה  יאמר חזק... אמנם אורך  ולאחיו  ואיש את רעהו  אחים 
בבית מלון צפנת פענח שאז לראשונה יושבים סביב שלחן אחד הבכור כבכורתו והצעיר כצעירתו... 
ושותים לחיים... וישתו וישכרו עמו... זה כבר יעקב אבינו... וזה מה שמחזיק את כלל ישראל לאורך 

כל הדורות עד הדור האחרון... 
אבל יש לנו את אברהם אבינו!!! שהקב"ה כבר בישר לו: ש-בך יהו חותמים!!! 

אברהם אבינו נועד לאותם רגעים שהקב"ה מזיז את כולם לצד... גם כשיש יעקב אבינו וישנם 12 
שבטים... אבל יוסף לפתע מוצא את עצמו לבד בערוות מצרים!!! וגם יהודה שנשאר בתוככי ארץ 
ישראל... גם הוא לפתע מוצא את עצמו לבד לבד מול התמודדויות שקורות רק לו ובנסיבות שרק 
הוא וה' יודעים מה עובר עליו... וכאן אף אחד לא יכול לעזור... גם אם יש לנו כאן את יעקב אבינו 
שבנה את בית ישראל... תמיד ישאר מקום לרגעים המכוננים שהקב"ה  מזמין שה' רוצה דווקא את 
הביטוי האישי שלך!!! אז מילא יוסף... הוא עוד קיבל איזה דחיפה קטנה מאבא שדמותו נראתה לו 
בחלון... אבל יהודה גם את זה לא מקבל... וכ"ש יעקב אבינו בעצמו ש'ויוותר יעקב לבדו ויאבק איש 
עמו'!! את הרגעים האלו אי אפשר למנוע... ועם כל הרצון שלנו לשלוט על הרגעים האלו ולאגרף 
אותם מכל הכיוונים כדי לסקל אותם... בסוף הם בלתי נמנעים!! לא רק בגלל שהיצר הרע יותר 
ערמומי מכל חסימה וגדר... אלא בגלל שגם אבא שבשמים בכבודו ובעצמו מזמין כאלו רגעים של 

מפגן!! כי הוא רוצה לשמוע ממך... כן... מה יש לך לומר?? 

המשך בעמ’ הבא

המשך מעמ’ 1

דבר המערכת
ה’ לא מוותר על הביטוי האישי שלך!! 

הוא נחוש לשמוע מה יש לך להגיד לו!!!  

2
קו שלהבת

074-701-7448074-701-7448

יש  הדרך...  באמצע  פשוט  היא  בדרך!!!!  בפקק  תקועה  לא  אמנו  רחל 
והיא  דרך...  כברת  צריך  אליהם  להגיע  שבשביל  מאוד  גדולים  דברים 
קברה  מול  עומד  כשהוא  אבינו...  יעקב  של  הנחמה  וזו  הדרך...  באמצע 
של האם הצעירה בת ה-36 שבקושי הספיקה לראות את הבן אוני והשני 

שלה... מה הנחמה שלו?? ואקברה בדרך!!! היא באמצע הדרך...
גם  שהתעכבה...  רחל  אותה  הדרך...  לסוף  נגיע  עוד  רחל...  דאגה  אל 
בשידוך וגם בילדים... היא חוותה דרך!!! גם כשהיא המתינה כמה שנים 
לילדים... בסוף מה התברר?? שהליגער יוסף הצדיק מוכרח להיוולד אחרי 
כל השבטים... כי הוא הכח מאסף של כולם... זה כמו אוטובוס שמוכרח 
להגיע אחרון... כי אם הוא יגיע ראשון ויסע לדרכו אנחנו נשאר בתחנה... 
בסוף מתברר שהעיכוב לא היה סתם תקיעה!! אלא דרך!!! יש פה דרך 
יששכר  יהודה  לוי  ראובן שמעון  קודם  לאה...  קודם  .צריך  ישראל סבא.. 
זבולון ורק אז המושך בחוטים והנוהג כצאן יוסף... זו לדוגמא דרך שרחל 
כבר הספיקה לראות את סופה!!! אבל יש עוד דרך שרחל עומדת על אם 

הדרך ומבכה על בניה... היא עדיין לא רואה את סוף הדרך... 
וה' מנחם אותה: מנעי קולך מבכי ועינייך מדמעה כי יש שכר לפעולתך... 
כל מי שצעד בדרך ונתן את האימון לה' לאורך כל הדרך... הוא זה שיראה 
את  איתה   לצעוד  ומוכן  ירושלים  על  כל המתאבל  הדרך...  סוף  את  גם 

כברת הדרך הוא יראה את סוף הדרך... 
 אי לכך ובהתאם לזאת: כל התמודדות וכל המתנה ותחנה בחיים... הכל 
מתחיל ונגמר בתפיסה!! איך אנחנו מסתכלים על ההמתנה הזו?? האם 
אנחנו רואים את זה כפקק... או ככברת דרך... זה השיעורי בית שאנחנו 
צריכים להתמקד בהם!! לראות בכל התעכבות איפה פה הדרך!! ה' רוצה 
בינינו  נאמנות  של  עולם  שנבנה  רוצה  ה'  אותו...  שנקבל  איתו...  שנהיה 
לבינו וזה דרך!!! אנחנו עושים פה משהו... אנחנו לא מבזבזים רגע.. לא 
עומדים על אותו מקום... כשהגישה היא כזו זה משנה את כל הדרך... זה 
יוצק תוכן פנימי בכל תחנה בחיים והופך כל מסה ומריבה... למסעי בני 

ישראל... מנעי קולך מבכי... יש שכר לפעולתך...     

   בהשתתפות הרבנים החשובים:
הרב אברהם ישראל קליין שליט"א 	 

    מרבני שלהבת

הרב מרדכי נתן טאובר שליט"א 	 
    בנו של ר' עזריאל טאובר זיע"א

הרב שמואל פולק שליט"א 	 
    עורך עלוני שלהבת ואז נדברו

לנשים: הרבנית ל.דנציגר )בתו של הרב טאובר ז"ל( 	 
     

בס"ד

אנחנו שמחים להודיע 
כי בס"ד יתקיים

סמינריון שלהבת 
 במלון המפואר ניר עציון 
שבהר הכרמל

החל מיום חמישי כ' חשון 
עד מוצש"ק כ"ב חשון
21-23/11/24
פרשת חיי שרה.
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ערוב מהודר 

בכל שטח 
היישוב

כשרות 
מהודרת 
הסעות במקום

מירושלים

ומבני ברק

לרישום ולפרטים ניתן להתקשר לטל':

 052-762-4521

חדר גן כפרי
₪ 900*3

חדר גן דלוקס
₪ 960*3

חדר בבנין המרכזי דלוקס
₪ 980*3

   בשורה טובה... 

שעות מענה טלפוני: 
בוקר 10:00-13:00  ערב 20:00-22:30

בשאר השעות ניתן להשאיר הודעה

שימו לב לתאריך - 
תיקון טעותתיקון טעותשימו לב לתאריך - 



ובשביל זה יש לנו את אברהם!!! לאברהם לא היה אבא שקוראים לו אברהם... וגם לא סבא 
שקוראים לו ישראל סבא... יש לו אבא תרח!!! ומשם הוא יוצא ומבין מעצמו... 

זה שלאברהם היה אבא תרח... זה לא פשלה... זה לא ש... מה לעשות... הרי מישהו צריך 
זה  טכני!!  נתון  לא  זה  לא!!!  רקע...  יהיה  לא  שלראשון  להיות  מוכרח  אז  ראשון...  להיות 
עקרוני!! ה' רוצה בן זוג... ה' מחפש שותף שיבחר בו... ולכן ה' מזמין רגעים שאף אחד פה 

לא לידך... כי אתה מקבל את המקרופון!!!  
לאורך כל הדורות וגם בזמן הגמ' מצינו שתי גישות בשידוכים!! 

יש את הגישה השמרנית שכך היה לאורך כל הדורות שמחתנים את הילדים בגיל צעיר... 
ההורים לוקחים את כל אחריות... ההורים מקבלים את ההחלטה בשביל הילדים... מובילים 
בפני  אותם  מעמידים  בראש...  להופיע  יתחילו  שהפרפרים  לפני  מהר  מהר  לחופה  אותם 
עובדה וזהו... ואם היום ההורים מחתנים אותם בגיל 18 או 19 אז בזמן חז"ל זה היה הרבה 
יותר מוקדם... קידושי קטנה... האב מקבל קידושין בשביל בתו בת השש או בת השלוש 

וזהו... מקודשת... סידרנו אותה... אנחנו פה מנווטים אותה בדרך הסלולה... 
לא  אולי  זה  שיטה...  לזה  לקרא  אפשר  אי  האמת  למען  השניה...  הגישה  את  יש  אבל!!! 
זו נורמה טבעית... ש-מה?? ש-וירד יהודה מאת אחיו והוא  דרך רשמית ומוצהרת... אבל 
צריך שידוך!! והוא מקבל את ההחלטה שלו לבד... ולמה?? כי חכה חכה... הוא עוד הולך 
להתמודד לבד לבד ואף אחד לא יהיה איתו שם... ואל תשכח שליידער ליידער... יום אחד 
אשתו של יהודה מתה... ואין אשה מתה אלא לבעלה!! אז אם אישה מתה, היא מתה רק 
לבעלה, אז גם אין אשה חיה אלא לבעלה!! היות ויהודה הוא היחיד שישב שבעה על בת שבע 
ואף אחד לא יחלוק את האבל איתו... אז הוא גם זה שיקבל את ההחלטה מי תהיה הבת שבע 
זו... יהודה מייצג את עבודת היחיד!! הוא הולך להתמודד לבד... הוא הולך לקבל אחריות 

אישית על הדברים הכי קשים... וממילא הוא גם יקבל את ההחלטה... 
יקחו עליו אחריות...  גם  יכול לתת לאחרים לקבל עליו החלטות?? מי שאותם אחרים  מי 
וממילא הם גם יקבלו עליו קרדיט... אבל כשיהודה נאלץ להתמודד לבד לבד... אז הוא גם 
מקבל את האחריות לבד!! ואגב: במאמר המוסגר: כך זה גם לדורות אצל יהודה... במשנה 
בכתובות כבר מובא שהאוכל אצל חמיו ביהודה שלא בעדים אינו יכול לטעון טענת בתולים 

מפני שמתייחד עמה!!! אה... אבל ה' ירחם... הרי אסור להיפגש בין האירוסין לנישואין?? 
מה עונה לך יהודה?? מצטער... זה שידוך שלי!! זה בית שאני בונה אותו בעשר אצבעותי!!! 
אני  כי  שלי...  הטעות  את  עצמו  על  יקח  לא  אחד  אף  האמת...  על  להודות  אצטרך  כשאני 
לוקח את מלא האחריות! וממילא אני גם לא כמו אותם אלו שזכו וההורים שלהם בנו להם 
את החיים... עיצבו להם אישיות ולא נותר להם אלא להיות ממושמעים ולצעוד ישר לחופה 
ולא להפריע...   לא!!! האישיות שלי בנויה בצורה אחרת!! יש לי נוכחות אישית... יש לי את 
העולם הפנימי שלי... אני מתבשל לבד עם הטעויות שלי ואני גם לוקח בלעדיות גמורה על 

כל צעד נוסף שאני עושה בעבודת ה'... ולכן כל דבר אצל יהודה זה בניה בעשר אצבעות!! 
זה שני מסלולים מאוד מאוד ברורים בעבודת ה'!!! 

יש את העבודת ה' של אברהם ויש את העבודת ה' של יצחק... יצחק כל כולו בן... אברהם 
לו  שמחפש  זה  הוא  אברהם  סוף...  ועד  מתחילה  החיים  אורח  את  לו  ומכתיב  אותו  מנווט 
שידוך ויצחק בכלל לא בתמונה... אברהם לוקח אותו לעקידה ורק באמצע הדרך הוא מגלה 
לו ברמז שאנחנו בדרך לעקידה... והמשבצת של יצחק זה להיות בן!!! בן נאמן!! להמשיך 
את אבא... לצעוד במסילה שאבא סלל לי...  אבל אברהם...?? תאר לעצמך שאברהם היה 
בן נאמן לתרח כמו שיצחק היה נאמן לאברהם?? תאר לעצמך שאברהם היה הולך עם תרח 
למכור פסילים והיה לו נאמנות בבחינת 'וילכו שניהם יחדיו'!! לא!! אברהם אבינו מייצג את 
מה  ש...  הטכני  הנתון  בגלל  לא  זה  ושוב:  אישית...  אחריות  לוקח  אבינו  אברהם  היוזמה!! 
לעשות שהיה לו אבא כמו תרח... תרח הוא לא אובייקט מקרי שהצריך את אברהם אבינו 
לנקוט ביוזמתיות בהוראת שעה... לא!! ברור שלא!!! ברור שהיוזמה של אברהם אבינו זה 
שה'  האידיאלי  זוג  והבן  שותף...  רוצה  שידוך...  רוצה  הרבש"ע  סו"ס  עצמו!!  בפני  תפקיד 
נימה אישית!! ה' רוצה לשמוע שאתה  לו... ה' רוצה לשמוע  זה לא אחד שהחליטו  מזמין 
מזמין  וה'  ותרח...  אברהם  נוסח  משפחה  נתוני  מזמין  ה'  ולכן  בו!!  חפץ  אתה  בו!!  מעוניין 
נתוני שטח של יהודה... כי ה' רוצה את הנוכחות שלך!! רוצה לשמוע את הביטוי האישי שלך

וכמובן!!! אחרי שכלל ישראל נבנה וכבר יש לנו את אברהם יצחק ויעקב, כעת ה' מזמין את 
כלל ישראל... וכאן לאורך הדורות יש את דרך ישראל סבא שצועדת קדימה... את רבבות 
הפנימי  העולם  את  כמובן  להם  יש  אותם...  לנווט  האבות  למסורת  שנותנים  ישראל  אלפי 
שלהם מתוך המערכת... אבל עדיין עיקר העבודה שלהם זה להמשיך את שרשרת הדורות... 
אבל סו"ס לקראת סוף הדורות... הקב"ה מכין אותנו שעיקר העבודה תהיה אברהם אבינו, 

ואנחנו כבר מוצאים את עצמנו עמוק עמוק שם... בדורנו האחרון ה' מזמין ביטוי אישי!!
כן... חן חן לך חרדי מבטן ומלידה... זכית ואתה יכול לשיר 'אשרי מי שלא חטא... ואשרי 
ילדותנו שלא ביישה את זקנותנו...' הכל טוב ויפה... תכל'ס... אנחנו לקראת סוף התיקון... 
ה' רוצה לשמוע בצורה  וכעת  ה' אחד ושמו אחד!!!  יחוד של  כניסה לחדר  אנחנו לקראת 
והוא אף פעם לא שמע  וקח בחשבון שיתכן  בו!!  בו!! שאתה חפץ  ברורה שאתה מעוניין 
ממך את המשפט הזה... כי נכון שאתה כבר נשוי לו עשרות שנים... אבל אל תשכח שכבר 
מאז שאתה תינוק בחיק אלוקים ניתנת.. אתה בגדר קידושי קטנה!!! אז מילא יתומה קטנה 
שנישאת... הקידושין תופסים כעת רק מדרבנן וכשהיא נהיית גדולה צריך שוב 'לעדכן' את 
הנישואין ולשמוע ממנה שהיא אכן מעוניינת לאמת ולרענן את הנישואין... אבל כשמדובר 
בקטנה שברשות ובחיי אביה... אף אחד לא שאל אותה כשהיא הייתה קטנה וגם אף אחד 
לא ישאל אותה כשהיא תתבגר... העמידו אותה בפני עובדה!! זה בעלך!! זה מה שיש!! זה 
העולם שאתה מכירה וגמרנו... וכמובן: יגידו מי שיגידו שזה הכי בריא וראש נקי... אבל מה 
לעשות שבועלייך ועושייך ה' צבקות שמו רוצה אחת ולתמיד לשמוע האם כלתו המהוללה 

הייתה בוחרת בו גם מעצמה או שזה מה שיש... תקעו אותי אצלך ומאז אין לי ברירת מחדל 
אחרת...

ולכן ה' מציף אותנו היום בכל מיני ברירות מחדל... ה' מאתגר אותנו בכל מיני סוכריות נוצצות 
שקוראות לנו לפזול ממנו... וה' פשוט שואל את החרדי מבטן ומלידה שוב ושוב: האם אתה 
גם בוחר בי מיוזמתך או רק תקוע אצלי?? הנה... אני פותח לפניך הרבה מאוד אפליקציות 
חדשות שאתה יכול לחמוק ממני ואף אחד לא ידע... כי אני רוצה את הנוכחות שלך.. .אני 
רוצה לדעת האם אתה בוחר בי גם לכתחילה או רק בגלל שלא היה לך עד כה משהו אחר... 

אז הנה משהו אחר... אני מארגן לך כל מיני משהויים אחרים... 
ופה כל אחד מאיתנו פוגש את אברהם אבינו!! בך יהיו חותמים!!! בדור שלנו מכל אחד ואחד 
נדרש להיות אברהם אבינו בכבודו ובעצמו... ה' מזיז את כולם לצד ותופס אותך לבד לבד 
יותר רגיש  לו... שתבין: אנחנו נמצאים היום במצב הרבה  ורוצה לשמוע מה יש לך להגיד 
מאברהם... מילא אברהם... לא היה צריך להזיז אף אחד... כי בלאו הכי כל העולם מהעבר 
אחד והוא מהעבר השני... אבל בדור שלנו... בלע"ר אני מוקף בכ"כ הרבה אנשים טובים... 
יראים  של  טובה  במשפחה  ה'...  עובדי  של  קודש  בקהילת  צדיקים...  ביהודים  מוקף  אני 
ושלימים... וגם כאן הרבש"ע נחוש להזיז את כולם לפינה כדי לתת לי נוכחות וביטוי אישי!!! 
נו... בא נראה אותך נותן לרבש"ע איך הוא עושה את זה?? תנסה לדמיין את עצמך.. שאתה 
וכל העולם  והשפת אמת אומר לך שכמו שאברהם היה מעבר אחד  חי לפני מאה שנה... 
מהעבר השני... אז בדור האחרון שוב זה יקרה... ואתה אמור כעת לנסות לחשוב איך ה' יכול 
לתזמן שהשפת אמת וכל ק"ק דוורשא רבתי וכל החסידים והישרים והתמימים שאני מוקף 

בהם מכל כיוון... איך ה' יזיז את כולם לצד ואני אעמוד לי מהעבר השני... 
אז הנה!! אני פונה אליך, היהודי מלפני מאה שנה... ובדמיוני הפרוע אני מנסה לדמיין שיבא 
יום וה' יעשה מין מכשיר כזה!! שאפשר יהיה לשים שם את הכל ואתה תוכל בתוך ורשא!!! 

שורשא תהיה מעבר אחד ואתה תהיה מהעבר השני... 
מה... איך?? לא הבנתי... מה... אני אוכל לעוף ברוח?? כן!! ממש ככה... ברוח... מה... אני 
אוכל להגיע לכל מקום בלי סוס ועגלה?? כן!! ממש ככה... אפילו בלי אלכסי העגלון... ולא 
זו בלבד.. לא רק שתוכל להגיע עם הרוח... אלא אתה תוכל לבקש מהרוח שתנגיש לך את 
הכל עד לכיס שלך... והגוף שלך יהיה בתוך ורשא!!! ואילו העולם הפנימי שלך יהיה מהעבר 

השני... 
אותי  שולח  היה  הוא  עלי...  מסתכל  היה  שנה  מאה  מלפני  היהודי  איך  לדמיין  תנסה 
לפסיכיאטר אבל הנה... זה קורה מול עינינו ה... הלא נדהמות... ואנחנו חווים את זה יום יום! 

איך שה' מתזמן לנו שכל העולם כולו מעבר אחד ואתה מהעבר השני... וממה נפשך...
אם אתה שומר על עצמך מהרשת... אתה מרגיש שכולם מעבר אחד ואתה מהעבר השני.. 
ואילו אם אתה מחובר לרשת... אז אתה עוד יותר מרגיש עד כמה כל הצדיקים וכל מי שפעם 

היה שומר עלי... כולם עומדים מהעבר אחד ואני מתמודד פה לבד מהעבר השני... 
ולדעת!!!! לדעת שזה תזמון משמים!!! ה' רוצה את הביטוי האישי שלך!!!

ה' לא מוותר על הרגע המכונן של- בשאלת פיה ואמרה הן!!! ה' רוצה את הנהון שלך... הוא 
לא מוותר על העיניים הבורקות שלך... או הדומעות שלך... הוא רוצה לשמוע את הנימה 
האישית שלך!!! ה' בסה"כ רוצה לשמוע שאתה אוהב אותו!!! מה יש פה להבין? בקשה הכי 
לגיטימית... הוא רוצה אותך לכלה שלו... והוא מעוניין שאתה לא תקוע פה בעל כרחך... הוא 

רוצה לשמוע שזה גם עניין שלך ולא רק שדחפו אותך אליו בכח... 
והכתובת לענייני 'בשאלת פיה ואמרה הן' זה אברהם!!! זה לך לך... 

שכרוך  נאמנות!!  של  ביטוי  מזמין  ה'  אביך'!!  ומבית  וממולדתך  מארצך  לך  'לך  הציווי  זה 
כאלו  יש  עליו...  גדלת  אם  גם  והחדגוני...  הקבוע  מהמסלול  יציאה  מהקופסא...  ביציאה 
מה...  יודע  למי  חתרנות  כביכול  פה  שומעים  הם  כי  שכאלו...  ממשפטים  נבהלים  שמאוד 
כאילו מישהו פה רוצה לזעזע את המערכת... אבל ממש לא!!! אדרבה... ה' רוצה שתבחר 
מחדש במה שאתה כבר עושה... ואגב: זה שם המוצר של גיליון שלהבת וגם סמינר שלהבת 
שבעזה"ש יתקיים בשבוע הבא... אין שם שום המצאות חדשות!!! בסה"כ בא ונבחר מחדש 
במה שאנחנו כבר עושים... בא ניישיר עיניים לה' ונאמר לו: שאנחנו יהודים לא בגלל שתקעו 

אותנו פה בלי יציאת חירום.. אלא אנחנו מעוניינים בזה ובוחרים בזה!!  
אין אחד שלא מבין את הרבש"ע בזה... זו הבקשה הכי לגיטימית והכי מתבקשת... כל בן זוג 
היה רוצה לשמוע מבת זוגו שהיא נשואה לו רק בגלל שפעם התחתנו ומה לעשות שרק אתה 
יכול לגרש ולא אני... כל בן זוג היה שמח להתעדכן שאשתו הייתה בוחרת בו מחדש גם אם 
כעת היינו מתחתנים... ותסכים איתי שבני זוג שלא שומעים את הצליל הזה אחד מהשני... 
אז גם אם ממשיכים לסחוב את חיי הנישואין... אבל מכאן ועד להשקיע וליצור וליזום... זה 
ודאי שלא!! כי אין בשביל מי!! אז בדיוק על אותו משקל: אנחנו מחכים לרבש"ע שיופיע... 
שיגלה כבוד מלכותו עלינו במהרה ויופע בהדר גאון עוזו... אנחנו מצפים מה' שהוא יעשה 
תגידו  סיבה...  לי  תנו  מכם...  אנא  אבל  בעיה...  שום  אין  כן...  ומרעננים...  חדשים  ביצועים 

שיש בשביל מי... אם אתם עסוקים בלשרוד איתי... אין לי שום מוטיבציה לפרוח איתכם, 
כח  של  העבודה  את  מזמין  היום  ה'  שלכן  באחרת...  צורך  אין  כי  אחרת  ואין  הסיבה  וזו 
היחיד!! ה' היום מצמיד כל אחד מאיתנו לפינה ורוצה לשמוע מה יש לך להגיד!! האם אתה 
מעוניין לבחור בה' או שמה לעשות... תקעו אותי פה... ואיפה הם... תדבר איתם... זה קשור 
אליהם... לא!!! ה' לא רוצה כעת לשמוע מה יש לאלטער זיידע שלך לומר... ה' לא רוצה את 

הדוברים שלך... הוא רוצה אותי ואותך... אז הנה... הנני!! ה'.. אני פה איתך!!! 
אני מכין תעצומות נפש להיות איתך... לקבל אותך... לעמוד מול פיתויים לבד כי זה עניין 

אישי שלי... אני רוצה להתייחד ולהתאחד איתך... מזל טוב פרשת לך לך...

המשך מעמ’ קודם
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   בהשתתפות הרבנים החשובים:
הרב אברהם ישראל קליין שליט"א 	 

    מרבני שלהבת

הרב מרדכי נתן טאובר שליט"א 	 
    בנו של ר' עזריאל טאובר זיע"א

הרב שמואל פולק שליט"א 	 
    עורך עלוני שלהבת ואז נדברו

לנשים: הרבנית ל.דנציגר )בתו של הרב טאובר ז"ל( 	 
     

בס"ד

אנחנו שמחים להודיע 
כי בס"ד יתקיים

סמינריון שלהבת 
 במלון המפואר ניר עציון 
שבהר הכרמל

החל מיום חמישי כ' חשון 
עד מוצש"ק כ"ב חשון
21-23/11/24
פרשת חיי שרה.
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ערוב מהודר 

בכל שטח 
היישוב

כשרות 
מהודרת 
הסעות במקום

מירושלים

ומבני ברק

לרישום ולפרטים ניתן להתקשר לטל':

 052-762-4521

חדר גן כפרי
₪ 900*3

חדר גן דלוקס
₪ 960*3

חדר בבנין המרכזי דלוקס
₪ 980*3

   בשורה טובה... 

שעות מענה טלפוני: 
בוקר 10:00-13:00  ערב 20:00-22:30

בשאר השעות ניתן להשאיר הודעה



“אם רק השם היה עושה ניסים העולם היה נראה אחרת, בני אדם היו 
מאמינים יותר קשורים לבורא עולם יותר, מחוברים יותר”... משפטים 

כאלה ודומיהם אנו עלולים לשמוע מפעם לפעם.

התורה  בתחילת  בהם  עוסקים  שאנו  האמונה  שפרשיות  האמת  אך 
מי  כי  שחר,  להם  ואין  בסיס  חסרות  אלו  שטענות  אותנו  מלמדים 
יוכיחו לו את  שרוצה להאמין יאמין ומי שאינו רוצה להאמין גם אם 
טעותו במליון הוכחות הוא ימשיך בטעותו. אין לו שאלות באמונה הוא 

מחפש תירוצים לכפירה.

מתברר שהכפירה היא פנאטית ועיוורת. כמו אדם שהולך ונתקע עם 
לכיוון  מחשבותיו  את  ולשחרר  לנסות  מוכן  שלא  אדם  בקיר,  ראשו 

אחר.

לצאת  מסוגל  שאינו  במלכודת,  חי  בעל  כמו  בתאוותיו  לכוד  הכופר 
וריקות  נבובות  הבל  סיסמאות  על  ושוב  שוב  חוזר  הוא  ולכן  ממנה, 
מבלי להביט אל האופק הרחב. רצונותיו ותאוותיו מצמצמות את שדה 
ראייתו וצובעות את כל השקפות חייו בצבע שיתאים לאג’נדה שלו.      

בוא נקח לרגע את נמרוד. הוא מתרגז על אברהם אבינו שצוחק עליו 
ואומר לו: אתה לא אדון כל הארץ כי אם אתה אדון כל הארץ, תגיד 
לי מה אני חושב עכשיו ואם אתה אדון כל הארץ תוציא את החמה 
יודע מה לענות הוא מחליט להרוג את אברהם  וכשהוא לא  במערב 

אבינו והוא מצוה להסיק כבשן וכו’..

]כך זה תמיד כשהגויים לא יודעים לענות תשובות ליהודי הם שורפים 
אותו, כך היה במסעי הצלב  וכך היה בכל הפוגרומים, הרבה מרבותינו 
לא רצו להשתתף בפולמוסים כנגד הגויים כי ידעו שאם המפלה של 
הגויים תהיה חריפה מדי, התוצאה תהיה מעשי ביזה ופוגרום ביהודים[  

 עכשיו תענה לעצמך אם אתה אדון כל הארץ למה אתה צריך כבשן 
כדי לשרוף את אברהם?! תמית אותו וזהו, הלא אתה אדון כל הארץ??

זו היא פנאטיות, סגירות מחשבתית טוטאלית. ראש בקיר. כמו עכביש 
שנלכד בקורים אותם הוא יצר, נמרוד בנה מערכת שלימה של כפירה 

שקרית שהוא מסתבך בה ובעצמו אינו יכול לצאת ממנה.  

אנשי דור המבול! למה אתם צריכים לשבור את התיבה של נח? אם 
זו תיבה שאפשר לשבור אותה מה היא שווה? מה איכפת לכם ממנה? 

היא לא תשרוד את המבול, תיבה כזו טראנטע שאתם יכולים לשבור 
אותה בקרדומות- היא תשרוד את המבול?!!

אתם לא רואים?! כמה אתם חיים באמונה עיורת שמרסקת את כל חוש 
הביקורת שלכם, שבויים בקונספירציה דמיונית נטולת הגיון.

 לא ראיתם איך כל בעלי החיים מגיעים לנח? לא ראיתם איך כל הג’ונגל 
נכנס לתיבה כזו פיצפונת, אז מה אתם מנסים לשבור אותה?! תחשבו 
רגע!! מעגל הקסמים של התיאוריות הדמיוניות שלכם מטשטש את 

המבט שלכם.

  אנשי דור הפלגה, אתם לגמרי טפשים?! לא ראיתם מה קרה במבול?? 
מתמוטט  הרקיע  ותרנ”ו  לאלף  אחת  מגדל  לנו  בנעשה  ההגיון  מה 
ונעשה לו סמוכות כשהמרחקים ללא שום הגיון, מגדלי החול שלכם 
וגשרי הנייר שיצרתם יחזיקו את הרקיע שלא יפול?!! וגם אם נסביר 
את הסבר המובא על פי הזוהר שהם רצו להשתמש בכוח לשון הקודש 
ולייצר על ידו צירופים חדשים ובכך לפגוע בבריאה של האלקים. גם 
את  שברא  וחכם  גדול  כך  כל  בורא  גדול.  עיון  צריכים  הדברים  כאן 
השמים והארץ בצירופי אותיות. הוא “שכח לסגור את הדלת” והשאיר 
מידע מסווג חשוף לכל מכשף, הוא לא זכר לשים איזה קוד סודי שלא 
יהיה ניתן לפתוח את הקובץ,  הוא לא יודע להסתיר פתאום את הקוד, 

הלא ברגע אחד הוא עשה ונבלה שפתם....  

על כרחינו שלא טענות כאלו ואחרות מביאות לאמונה או מכחישות 
אותה אלא האמונה היא הנטיה דקה מעדינות הנפש ואם האדם אינו 
רוצה להאמין לא יועילו לו כל הניסים בעולם ולא כל ההוכחות בעולם. 

גרמי  כל  את  לאריסטו  מראה  הייתי  אם  מוילנא  הגאון  שאמר  כמו 

השמים ומוכיח לו כי יש אלוקים בארץ הוא היה  נשאר בכפירתו. 

לפני כמה שנים קיבלתי ספר הנקרא “גוף האדם המכונה שלא תאמן” 
הספר הוא פרי מחקר של אחת האוניברסיטאות הגדולות והחשובות 
בעולם ושם מתואר בפרוטרוט כל פרט בגוף האדם כמה חכמה אין 

סופית יש בו בכל טיפת רוק ובכל שערה וכו’ וכו’, 

והנה בהקדמה נאמר שלומר שהבריאה נבראה מסדרת פיצוצים של 
מיליוני שנה זוהי שטות גמורה זה כמו להאמין שהיתה סערה בג’ונגל 
מהפגישה  וכתוצאה  בננה  בדקל  ונתקע  ממקומו  נעקר  קוקוס  ודקל 

המקרית הזו נוצרה מכונית שברולט. 

אך מה לעשות המציאות עולה על דמיון!

 אני ציפיתי שהשורה הבאה תהיה שעל כרחינו לומר ש”בראשית ברא 
אלוקים את השמים ואת הארץ”. 

אבל כאמור האמונה היא נטיה מעדינות הנפש ומי שאינו רוצה להאמין 
אינו מאמין. בכמה מילות “הבל” כאלו הם פוטרים את עצמם מלענות 

על השאלה הזועקת ביותר בעולם- מי ברא אלה ?

אליהו בהר הכרמל רוצה להוכיח ש”השם הוא האלוקים” נביאי הבעל 
אליהו  נכנעים,   לא  והם  אליהו  שמחולל  גלויים  ניסים  כסדר  רואים 
ואחי  זרה  נלקח לעבודה  אני  אותו למה  והפר שואל  מדבר עם הפר 
נלקח להיות קרבן להשם, אם אני הייתי רואה פר מדבר, מיד הייתי 
צועק “השם הוא האלוקים”, ואליהו משכנע אותו ששם שמים מתקדש 
עד  לבד,  הולך  לא  נשבע שהוא  ידי אחיו, אבל הפר  על  כמו  ידו  על 
ואינם  ממקומו  להזיזו  מנסים  הבעל  נביאי  וכל  אותו  מוליך  שאליהו 

מצליחים והם עדיין לא צועקים השם הוא האלוקים!!! 

אלישע ממלא את התעלה מים ועשר אצבעותיו הופכים למעיינות מים 
אם הייתי רואה מים יוצאים מהאצבע כמו מעיין הייתי צועק השם הוא 

האלוקים !!! אבל הם לא צועקים... 

וגם אחרי שיורדת מן השמים הוא עדיין צריך לבקש “ענני שלא יאמרו 
מעשה כשפים” ללמדינו כי לא ניסים גלויים מביאים את האמונה אלא 
הרצון של האדם להאמין או לכפור. נפש גסה או נפש עדינה היא זו 

הקובעת אם האדם יאמין או לא, לא הגילויים או ההסתר פנים.

אברהם אבינו מקבל עשרה נסיונות, כל פעם הסתר פנים מכיוון אחר 
והוא נשאר באמונתו.

כל בר דעת מבין שאנחנו חווים ניסים גלויים בכל רגע ובכל עת ובכל 
שעה ממש, עם כל הצער וההסתר פנים שיש במצב המלחמה על כל 
העקורים  האלפים  והאלפים  והיתמות  האלמנות  השכול  בזה,  הכלול 

מביתם בכל זאת אנו חווים ניסים גלויים. 

יהודי אחד פגש אותי וטען בפני טענה פשוטה, תסביר לי את הסתירה 
הנפלאה הזו כיצד אני לא מוצא פה חניה בארץ וכל מטר תפוס ברכבים 

חונים וכל הטילים נופלים בשטח פתוח??? 

מכל המשלוח האיראני אותו חווינו פעמיים לא קרה נזק רק לבדואי 
אחד או לערבי שברח מעזה.. זה לא הגיוני בעליל, וכל תירוץ והסבר 

אינם מניחים את הדעת מלבד האמונה שהקב”ה שומרינו ומצילנו. 

רק להעלות על הדעת שאויבינו ושונאינו היו פותחים במתקפה בבת 
שריד  ישראל  של  משונאיהם  נשאר  היה  לא  ח”ו  באמת  הלא  אחת 
ופליט וברוך השם על כל הטוב אשר גמלנו והוא עושה לנו ניסים בכל 

עת ורגע.

מי שלא רואה את הניסים הוא אחד כזה שלא יעזרו לו ניסים הוא יראה 
הכל וישאר בעמדתו.

יש  ומוסר השכל אותו אנחנו צריכים לקחת מהתקופה הזו,  זה לקח 
לפנינו בהירות חדה האמונה היא שייכת לעדינות ומי שהוא גס אינו 

מאמין.         

"וצדיק באמונתו יחיה"
מאת הרב ישראל קליין שליט"א

סדרת שיעורים חדשה של הרב ישראל קליין שליט"א, להצית את השלהבת 
קול הלשון. מספר ישיר: 073-2951352 להקיש 2 ואח"כ 1.

הפאנטיות של הכפירה
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